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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Kívánnak-e teljeskörű tájékoztatást nyújtani a 
soroksári illetve a záhonyi vegyianyag-elosztóközponttal kapcsolatos tervekről?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Direkt36 oknyomozó portál hozta nyilvánosságra azt az eddig titkosan kezelt kormányzati tervet,
miszerint kínai vegyi anyagok elosztóközpontjává kívánják tenni Magyarországot. A kormány nem
cáfolta az oldal értesüléseit, ezért vélhetően van alapja a szivárogtatásnak. A tervezett beruházás
jelentős  környezetvédelmi  kockázatokkal  jár,  ami  jelentősen  érinti  a  magyar  emberek
mindennapjait, ezért a kormánynak kötelessége érdemi tájékoztatást adni a közvéleménynek.
 
Ezért kérdéseim a következők:
 

• Igazak-e a portál értesülései, miszerint az „Európa – Kína Vegyianyag Kereskedelem és 
Duális HUB Rendszer” néven futó projekt lényege, hogy Kínában és Európában is 
kialakítanak egy központot a vegyianyag-kereskedelemre, és ezeket vasúton kötnék össze. 
Az európai központ Magyarországon lenne, majd innen osztanák el a vegyi anyagokat a 
kontinens más célállomásai felé?

• Igazak-e a portál értesülései, hogy Kína évi kétmillió úgynevezett egységkonténernyi 
szállítmányt tervez szállítani 24 ezer vasúti szerelvénnyel Európába?

• Pontosan milyen veszélyes anyagok szállítását tervezik, és ezeket milyen körülménye 
között tárolnák? Készült-e erről környezetvédelmi hatástanulmány? Ez hol érhető el?

• Meg tudja erősíteni miniszter úr, hogy az első megvalósuló útvonalat a lítium akkumulátor 
gyártók (mint a CATL) kiszolgálására indítaná majd a kínai fél?

• A tervezett őszi megállapodás előtt terveznek-e széleskörű társadalmi vitát kezdeményezni,
ahol részletesen bemutatják a projekt terveit, a kapcsolódó előzetes környezetvédelmi 
vizsgálatokat? Tiszteletben tartják-e a főváros vezetésének azon döntését, hogy nem 
akarnak vegyianyag-elosztó központot a fővárosban? Tervezik-e, hogy e miatt mégsem 
írják alá szeptemberben a projektről szóló megállapodást?

 



Várom válaszát,
Budapest, 2023.06.30.
Tisztelettel,
Csárdi Antal
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